

February 2025

Opening positions on the Board of Directors

The CSTM has opened nominations for the positions of Vice-President, Director at Large (Bilingual), Western and Eastern Directors. The role of Treasurer is also open, and this position is fill by appointment. We encourage you to take the time now to consider if you or someone you know might be interested in taking on a more active role in the CSTM by participating as a Board member. For more information see [CSTM Board of Directors](#). **Deadline is February 15**

CSTM Conference - 2025: 30 May- 1 June in St.John's!

Please join us in 2025 for the [CSTM Annual conference](#) in St. John's, NL. The conference will be held at the [St. John's Convention Centre](#), located in beautiful downtown. The designated hotel of the conference will be the [Delta Hotel and Conference Centre](#)



The conference Registration [is now open](#) !

Early Bird Registration Deadline is April 30, 2025

The Abstract Submissions [is now open](#) !

The deadline is March 28, 2025 ([See guidelines](#))

CSTM Virtual Education Day: CSTM is excited to host its next virtual education event "Getting to the Heart of Sickle Cell Disease". The event will be held on February 12, 2025, from 12-1430 ET and once again offered simultaneously in both English and French. Open to anyone - you do not need to be a CSTM member to attend. [Register here](#). Please share within your networks!

Nominations for Awards & Applications for Bursaries:

Nominations for [Awards](#) & Applications for [Bursaries](#): CSTM members are encouraged to submit nominations for the **CSTM QuidelOrtho Award**, the **Canadian Blood Services Dana Devine Award** and to submit applications for the **CSTM Bursaries**. Nominations and applications will be accepted until **February 15, 2025**.

Please visit the [CSTM Awards and Bursary](#) site to read the criteria and guidelines for application and nomination.



CSTM membership renewal: [Membership renewal](#) time has begun. Individual, institutional, student and retired memberships are available. In addition, membership gets you a discount to the conference. Note: there will be a combined membership renewal/conference option for CSTM 2025 in St.John's NL.

CSTM Standards Committee interactive workshop!

The CSTM Standards Committee will be hosting an interactive workshop focused on inspections and citations at the 2025 CSTM Annual Conference. They'd love to hear from the CSTM community about some of your common quotes to better focus their workshop. Please complete the survey at <https://forms.office.com/r/cm9qXSMQYO>

Save the Date for Upcoming events:

- **4 February, Virtual:** [Topic teaching: Artificial Intelligence and its applications to clinical medicine and/or medical research](#)
- **11 February, Toronto/Virtual:** [Topic teaching: Gene therapy for sickle cell disease](#)
- **20 February, Toronto / Virtual:** [Genomics transfusion rounds: Non-invasive fetal RHD genotyping in D negative pregnant women](#)
- **February 27, Virtual:** [University of Toronto Transfusion Medicine Rounds: Iron deficiency in pregnancies in Ontario – IV Iron Monoferric vs Venofer in pregnancy](#)
- **April 12, Montreal, QC:** [Transfusion Medicine Symposium](#)
- **24 April, Orford, QC:** [Journée scientifique en médecine transfusionnelle – 6ième édition](#)
- **30 April to 2 May, Charlottetown, PE:** [Canadian Vascular Access Association 50th Annual Conference](#)
- **30 May to 1 June 2025, St.John's, NL:** [2025 CSTM Conference](#)

Check it out: The [CSTM Careers page](#) for any current job postings. Interested in posting a job? Contact [webmaster](#)

CSTM blogs: Watch for new blogs about CSTM standard committee!

CSTM is grateful for the financial support of our 2024 annual conference sponsors:



What else? [Visit the CSTM website](#)



Février 2025

Postes disponibles sur le conseil d'administration de la SCMT:

La SCMT a ouvert les mises en candidature pour les postes de vice-président, d'administrateur général (bilingue), d'administrateur de l'ouest et d'administrateur de l'est. Le poste de trésorier est également ouvert et sera attribué par nomination. Nous vous encourageons à prendre le temps dès maintenant de réfléchir si vous ou quelqu'un que vous connaissez pourriez être intéressé à jouer un rôle plus actif au sein de la SCMT en participant à titre de membre du conseil d'administration. Pour plus d'information, consultez le site [Conseil d'administration de la SCMT](#). **La date limite pour appliquer est le 15 février.**

Congrès SCMT - 2025: 30 mai au 1er juin, St.John's!

Nous espérons que vous vous joindrez à nous en 2025 pour le [Congrès annuel de la SCMT à St-John's](#). La conférence aura lieu Centre des congrès de St. John's, situé dans le magnifique centre-ville de St. John's, à Terre-Neuve-et-Labrador. L'hôtel désigné de conférence sera le [Delta Hotel and Conference Centre](#). Le programme scientifique préliminaire est disponible [ici](#).



CSTM SCMT 2025
Annual Conference | Congrès annuel
ST. JOHN'S May 29 - June 1
29 mai - 1^{er} juin
Newfoundland and Labrador • Terre-Neuve-et-Labrador
No Lab is an Island • Aucun labo n'est une île

au
la

[L'enregistrement](#) à la conférence est en cours! La date limite d'inscription hâtive est le 30 avril 2025

[La soumission de résumé scientifique est en cours!](#) La date limite est le 28 mars 2025 ([voir lignes directrices](#))

Journée éducative virtuelle de la SCMT : La SCMT organise son prochain événement éducatif virtuel intitulé « Aller au cœur de la drépanocytose ». L'événement aura lieu le 12 février 2025, de 12h00 à 1430 HNE et sera de nouveau offert simultanément en anglais et en français. Ouvert à tous - vous n'avez pas besoin d'être membre de la SCMT pour y assister. [Inscrivez-vous ici](#). Veuillez partager avec vos collègues!

Mises en candidature pour les [prix](#) et demandes de [bourses](#) de la SCMT : Les membres de la SCMT sont encouragés à soumettre des candidatures pour le **prix QuidelOrtho de la SCMT**, le **prix Dana Devine de la Société canadienne du sang** et à soumettre des candidatures pour les **bourses de la SCMT**. Les candidatures seront acceptées [jusqu'au 15 février 2025](#). Veuillez consulter le [site des prix et bourses de la SCMT](#) pour lire les critères et les lignes directrices pour les demandes et les mises en candidature.

Renouvellement de l'adhésion SCMT : C'est l'heure du [renouvellement de l'adhésion](#). Des adhésions de type individuelles, institutionnelles, étudiantes et retraitées sont disponibles. De plus, l'adhésion vous permet d'obtenir un rabais pour le congrès et il y aura une option combinée de renouvellement d'adhésion au congrès de la SCMT 2024 à St.John's.

Atelier interactif du Comité des normes de la SCMT!



CSTM SCMT 2025
Annual Conference | Congrès annuel
ST. JOHN'S May 29 - June 1
29 mai - 1^{er} juin
Newfoundland and Labrador • Terre-Neuve-et-Labrador
No Lab is an Island • Aucun labo n'est une île



Le Comité des normes de la SCMT tiendra un atelier interactif axé sur les inspections et les citations lors du Congrès annuel de la SCMT en 2025. Ils aimeraient entendre la communauté de la SCMT au sujet de certaines de vos citations courantes pour mieux cibler leur atelier. Veuillez répondre au sondage à l'adresse <https://forms.office.com/r/cm9qXSMQY0>

Réservez la date des événements éducatifs suivants:

- **4 février, Virtuel:** [Topic teaching: Artificial Intelligence and it's applications to clinical medicine and/or medical research](#)
- **11 février, Toronto/Virtuel:** [Topic teaching: Gene therapy for sickle cell disease](#)
- **20 Février, Toronto / Virtuel:** [Genomics transfusion rounds: Non-invasive fetal RHD genotyping in D negative pregnant women](#)
- **27 Février, Virtuel:** [University of Toronto Transfusion Medicine Rounds: Iron deficiency in pregnancies in Ontario – IV Iron Monoferric vs Venofer in pregnancy](#)
- **12 avril, Montréal, QC:** [Symposium de médecine transfusionnelle](#)
- **24 avril, Orford, QC:** [Journée scientifique en médecine transfusionnelle – 6ième édition](#)
- **30 avril au 2 mai, Charlottetown, IPE :** [Congrès de la Société Canadienne d'Accès Vasculaire](#)
- **30 mai au 1^{er} juin 2025, St.John's, NL:** [2025 CSTM Conference](#)

Consultez la page [Carrière](#) de la SCMT pour toutes les offres d'emploi actuelles. Intéressé à afficher un emploi ? Contactez le [Webmestre](#)!

Blogues récents: Surveillez le nouveau blogue sur le comité des normes de la SCMT!

La SCMT est reconnaissante du soutien financier de ses commanditaires du Congrès annuel 2024 :



Quoi d'autre? [Consultez le site web de la SCMT](#)

